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PÖYTÄKIRJA 3/2022   

 

    21.9.2022 

 

KEURUUN KYLÄPARLAMENTIN KOKOUS 

AIKA 21.09.2022 klo 18.00  

PAIKKA Karansalmen kylätalo, Karimo, Keuruu 

LÄSNÄ Tuomas Heinonen (Haapamäki), Tuomo Kivinen, Liisa Vesterinen (Etelä-Keuruu),  Reijo Läh-

teenmäki, Raija Koskela-Drischenko(Karimo), Paula Pusa (Liesjärvi) ja Matti Peräkorpi (Pihlaja-

vesi) 

  

 

1. KOKOUKSEN AVAUS 

Puheenjohtaja Matti Peräkorpi avasi kokouksen. 

 

2. KOKOUKSEN LAILLISUUS JA PÄÄTÖSVALTAISUUS 

Todettiin kokous lailliseksi ja päätösvaltaiseksi. 

3. TYÖJÄRJESTYKSEN HYVÄKSYMINEN 

Esityslista hyväksyttiin kokouksen työjärjestykseksi. Koska sihteerivuorossa olevalta Jukojärven kylältä ei 

ole osallistujaa, valittiin tämän kokouksen sihteeriksi Paula Pusa. 

 

4. EDELLISEN KOKOUKSEN PÖYTÄKIRJA 

Edellisen kokouksen pöytäkirjaan tehdään seuraavat muutokset: 

Asiat kirjataan esityslistan mukaisessa järjestyksessä ja lisätään puuttuvat kohdat tuulivoimahankkeista, 

Mehtäpäivästä ja kokouslaskutuksista. 

Korjataan asiavirheet kohdista 12 ja 13. 

Paula tarkentaa pöytäkirjan ja se tuodaan seuraavan kokouksen hyväksyttäväksi. 

 

5. HANKKEIDEN ESITTELY 

Idylli-hanketta esittelivät Heli Kallio-Kauppinen MSL:sta ja Tanja Rämä K-S:n Kylät ry:stä. 

Hankkeessa esillä olevat kiertotalouden teemat ovat romujen ja tekstiilien kierrätys, jätteenlajittelu, 

puutarhaan liittyvät toimet (mm. biohiili), hävikkiruoka, energia ja liikenne sekä vastuullisuus. 

Lisäksi panostetaan digiosaamiseen kyläviestinnän apuna. 
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Auttavat Kylät on kyläturvallisuushanke, jota vetää Outi Raatikainen. Hän esitteli kylämme.fi –sivuston 

käyttömahdollisuuksia. Sinne on mahdollista toteuttaa suppeahkot kylän kotisivut maksutta. Tällöin si-

vuilla on luettavissa kyläsuunnitelma, jossa on mukana turvallisuusosio. 

Hankkeen toinen painopistealue on sydänterveys. Hanke edistää sydäniskureiden hankintaa ja niiden 

käytön sekä ensiavun antamisen osaamista. 

Hankkeessa painotetaan myös naapuriaputoimintaa ja kannustetaan kyliä apuryhmien perustamiseen. 

 

Elina Nystedtin esittelemä Keurushanke oli kuulijoille ennestään tuttu. Se on Keurusselän valuma-alueen 

kunnostushanke, jolla edistetään vesienhallintaa ja –suojelua. Riihon alue on valittu pilottialueeksi ja sin-

ne on tehty kaksi kosteikkosuunnitelmaa.  

    

6. KYLÄHANKKEEN TILANNE 

Päätettiin perustaa työryhmä suunnittelemaan kylien yhteistä hanketta, jolle haettaisiin rahoitusta Vesu-

ri-ryhmältä tai Ely-keskukselta. Kukin kylä nimeää ryhmään kaksi jäsentä, joiden nimet ilmoitetaan Liisal-

le 9.10.mennessä. Jo aloitettu yhteistyö Keulinkin kanssa hankkeen suunnittelussa jatkuu.  Liisa toimii ky-

lien osalta suunnittelutyön vetäjänä.  

 
7. TUULIVOIMAHANKKEIDEN TILANNE 

Keuruun kyliä koskien on vireillä neljä tuulivoimahanketta: Lehmikorpi, Otsavuori, Penkkisuo ja Pirtti-

Moskuva. Kyläläisten aktiivisuutta tarvitaan asioista tiedottamiseen. Kuntalaisten kuuleminen koetaan 

tässäkin asiassa tärkeänä. Kyläläisten näkemykset siitä, mitä suunnitelma merkitsee alueen asukkaille, on 

hyvä saattaa tiedoksi suoraan kaupunginvaltuutetuille. 

 

8. KYLIEN KEHITTÄMISSUUNNITELMA 
Keuruun kylien kehittämissuunnitelman päivitys toteutetaan pienen työryhmän toimesta. Alkuperäisen 
suunnitelman kirjoittaja Riitta Kosonen HAKA:sta on lupautunut lähtemään mukaan päivitystyöhön. Pau-
la kokoaa ryhmän kyliltä. 
 

9. OSALLISUUSVIIKKO 
Osallisuus on kuulumista ja kuulluksi tulemista. Osallisuusviikolla 3.-6.10. THL:n Sokra-hanke tutustuttaa 
kansalaisia työkaluihin, joilla osallisuutta edistetään. 
 

10. KYLIEN KUULUMISET LYHYESTI 
Kesän aikana oli kylillä ollut runsaasti tapahtumia.  
Harmiteltiin sitä, että parlamentin kokouksesta puuttui neljä kylää kokonaan. Toivottiin, että aktiivisuus 
syksyn myötä kasvaisi. 
 

11. KAUPUNGINHALLITUKSEN TAPAAMINEN 
Kaupungilta oli tullut viesti, että hallitus kutsuu kylien edustajat tapaamiseen 3.10. klo 16.00. Ilmeni, että 
useilla parlamentin jäsenillä oli esteitä ko. ajankohdalle, joten päätettiin esittää tapaamista vasta 17.10. 
klo 16.00. Ennen tapaamista sovitaan teemoista, joita kylät tuovat esille. 
 

12. TIENVARSIEN KYLTIT 
Markku Hokkanen on hoitanut kyläkylttiasiaa ja on kertonut valmistajalla olevan kiireitä, minkä vuoksi 
asia on edelleen kesken. Ely-keskus on laittanut kaupungin rajoille KEURUU-kylttejä tämän syksyn aikana. 
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Tienvarsilla olevat liikennemerkit ovat monin paikoin huonossa kunnossa. Niihin tulisi kiinnittää huomio-
ta vuosittain. 
 

 

13. MUUT ASIAT 
Muita asioita ei ollut. 
 

14. SEURAAVA KOKOUS 
Seuraava kokous pidetään 17.11. klo 18.00 Etelä-Keuruulla (Harjulinna/Männistö). 
 

15. KOKOUKSEN PÄÄTTÄMINEN 
Puheenjohtaja päätti kokouksen. 
 
 

     

 

       Kokouksen puolesta: 

 

     

 

Matti Peräkorpi   Paula Pusa 

puheenjohtaja   sihteeri   


